
Lenti és VidékeLenti és Vidéke
K ö z é l e t i   h a v i l a p XXVI. évfolyam 2024. február

Kerecsensólyom
2024 madara

Kerecsensólyom
2024 madara

Színházi előadással és pol-
gármesteri köszöntővel ünne-
pelték a magyar kultúra napját
a városban. A művelődési köz-
pontban a lendvai LESZSZ
Társulat előadásában Egressy
Zoltán a Portugál című da-
rabját láthatta a közönség.

Az előadást előtt Horváth
László, a város polgármestere
mondott köszöntőt az ünnep
alkalmából.

– Idén január 22-én volt
száz éve, hogy Kölcsey Ferenc
letisztázta és dátummal látta el
a „Hymnus, a Magyar nép zi-
vataros századaiból” című köl-
teményét – kezdte Horváth

A magyar kultúra napját ünnepelték
László. – Kölcsey Himnusza
előtt a 18. században két népi
himnuszt is énekeltek, az Ah,
hol vagy magyarok tündöklő
csillaga és a Boldogasszony
anyánk című énekeket, melyek
ma főleg miséken éneklünk.
Ezekben is ugyanúgy, mint
nemzeti imánkban Isten segít-
ségét, áldását kértük harcaink,
elcsüggedésünk, elnyomatásaink
nehéz éveiben, vagy balsors
tépte évtizedeinkben. A maga
nemében himnuszunk egyedi
az európai népek himnuszai
között. Megzenésítésére 1844-
ben írtak ki pályázatot, melyet
Erkel Ferenc, a Nemzeti Szín-

ház karmestere nyert meg,
pályaművét 1844. június 2-án
mutatták be a zeneszerző ve-
zényletével a Nemzeti Szín-
házban. Szélesebb nyilvános-
ság előtt 1844. augusztus 10-
én énekelték először az óbudai
hajógyárban a Széchenyi gő-
zös vízre bocsátásakor.

Arról is beszélt, hogy leg-
nagyobb örökségünk a magyar
nyelv. Nagyjaink is ráébredtek
a reformkorban, hogy a magyar
kultúra nem létezhet a magyar
nyelv nélkül, mely legnagyobb,
legszebb nemzeti kincsünk.

Horváth László polgármester
mondott beszédet.

Szentgyörgyvölgy, Felsőszenterzsébet Alsószenterzsébetés va-
lósította meg mintegy 230 millió forintból az összekötőút megújítását.

Varga Zsuzsanna, Szentgyörgyvölgy polgármestere elmond-
ta, hogy céljuk a teljesen leromlott állapotú, szilárd és nem szilárd
burkolattal rendelkező út megerősítése volt az út jelenlegi nyom-
vonalán. A projektben most felújított utak annyira rossz állapot-
ban voltak, hogy személyautóval nem, vagy csak nagyon nehézkesen
voltak járhatók. Az utak mellett több mezőgazdasági vállalkozás
található, melyek nagy mezőgazdasági járműveikkel terhelték az
utat. Szintén ez az út vezet a helyi erdőbirtokossági területekhez,
melyek időszakos fakitermelése szintén nagy járműveket igényel.

A három falu összekötő út korszerűsítése közel a teljes, 5
kilométer hosszban megtörtént Szentgyörgyvölgy kógyári ré-
szétől az alsószenterzsébeti belterületig. A munkálatok legna-
gyobb részében az összekötő út felújítását, aszfaltozását vé-
gezték a felsőszenterzsébeti szakasz kivételével, illetve részben
az árkok tisztítását.

Külterületi út újult meg

Megújultak a külterületi útszakaszok Szentgyörgyvölgy, Fel-
sőszenterzsébet és Alsószenterzsébet között.
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Január végén ,Csesztregen
a helyi római katolikus temp-
lomban nyitották meg a Kerkai
120 Emlékévet. A helyi Szent
Móric Plébánia egyházközsége
2024-ben a település nagy szü-
löttéről, jezsuitaKerkai Jenő
szerzetesről, a KALOT moz-
galom megalapítójáról emlé-
kezik meg számos program-

Kerkai Jenő jezsuita szerzetesre emlékeztek Csesztregen

A csoportképen balról Vigh László, dr. Császár Zoltán, a KDNP
Zala megyei választmányának elnöke, Márfi Gyula, Illés Ferenc,
Fülöp András szervező, Bedő Róbert, Csesztreg polgármestere,
Pácsonyi Imre.

mal születésének 120. évfor-
dulóján.

A megnyitóra a vasárnapi
ünnepi szentmisén került sor,
melyet nyugal-dr. Márfi Gyula
mazott veszprémi érsek celebrált.

Itt az egyházközség nevé-
ben világi elnökeIllés Ferenc
köszöntötte a megjelenteket.
Az emlékévet , aVigh László

térség országgyűlési képvise-
lője nyitotta meg.

Kerkai Jenőről dr. Márfi
Gyula is megemlékezett. Mint
mondta: Kerkai a teljességre
törekedett a vallásosság és mű-
veltség terén, küzdött a nyo-
mor és a lelki szegénység el-
len. Támogatta a családokat, a
rászorulókat, s gondolt már a
földreformra is. A falusiak mű-
veltségének emelésére könyv-
tárakat hoztak létre, műveltsé-
gi előadásokat és lelki gyakor-
latokat tartottak. Nagy népsze-
rűséget ért el, a KALOT-nak
1940-ben már 2500 helyi egye-

sülete és több mint 300 ezer
tagja volt.

Az ünnepi szentmisét és
megnyitót követően dr. Márfi
Gyula a Kerkai Házban az
Istenkeresés útjain című köny-
vét mutatta be, illetve kötetlen
beszélgetéssel zárták a progra-
mot. Az eseményen részt vett
Pácsonyi Imre, a Zala Vár-
megyei Közgyűlés alelnöke is.

Az emlékév keretében an-
nak novemberi zárásáig helyi,
vármegyei és országos progra-
mokat – előadásokat, konferen-
ciát, zarándoklatot, könyvbe-
mutatók – szerveznek.

Családi vállalkozások is erősítik a helyi gazdaságot .Lentiben
Ilyen az 1992-ben alakult A vállalkozásról, aMOL-KER-VILL Kft.
cég tevékenységéről a család szószólójaként beszélt.Molnár Adrienn

– A vállalkozást édesapám Molnár László indította el, ebben
segített édesanyám Tamása Tünde, aki a Zala Vármegyei Kor-
mányhivatal Zalaegerszegi Járási Hivatal Népegészségügyi Osz-
tály közegészségügyi-járványügyi feladatokat ellátó kormány-
tisztviselője. Az ez irányú feladatokat közel 40 éve látja el Lenti
város illetékességi területén, korábban a KÖJÁL-nál, ÁNTSZ-
nél. A cég ügyvezetője testvérem, Molnár Ákos, de magam is
besegítek munkám mellett. Vállalkozásunk fő profilja kezdetben
akkumulátorok, villanyszerelési anyagok és kerékpárok forgal-
mazása, illetve autóvillamossági javítás volt. Idővel ez kibővült,
2008 óta szálláskiadással is foglalkozunk, 2013-tól pedig web-
áruházat üzemeltetünk, míg a Kossuth úti élelmiszerüzletet
2017-ben nyitottuk meg.

Az elmúlt három évtized alatt sokat változott a világ, de a
vállalkozás megléte mutatja, hogy a mindenkori körülmények-
hez való alkalmazkodással lehet jól üzemelni.

– Az évek során mindannyian kivettük a részünket a vál-
lalkozás működtetésében, ötleteinkkel, összefogással és sok-sok
munkával – folytatta Molnár Adrienn. – Elmondható, hogy a
koronavírus-járvány negatív hatásait a MOL-KER-VILL Kft. is
megérezte, főként a szálláskiadás, hiszen nem tudtunk vendé-
geket fogadni a lezárások alatt, ám a járvány lecsengésével a
vendégek visszatértek. – Átutazó és hosszabb időre a városba ér-
kező szállóvendégek is választják apartmanjainkat. A Lentiben
az utóbbi időszakban megvalósult turisztikai fejlesztések, a
gyógyfürdő kínálata érezhetően vonzzák a látogatókat.

A covid-járvány a 2013-ban létrehozott, országos forgalmat
bonyolító műszaki webshopunk forgalmára mondhatni kedve-
zően hatott, hiszen a lezárások alatt minden területen felerősö-
dött az online vásárlás. Mára kiegyenlítődött az online és a sze-

A családi vállalkozások jelentősége

mélyes értékesítés, de a webáruház megléte ma már elenged-
hetetlen. Családi vállalkozásunk profiljához tartozik a kerékpár-
forgalmazás és javítás is. Az elmúlt időszakban azt tapasztaltuk,
hogy egyre több ember kerékpározik egészségmegőrzési és spor-
tolási céllal Lentiben és a környéken is, mikor már alábbhagynak
a téli fagyok, sokan pattannak nyeregbe és használják ki a város-
ban, a környéken megépült kerékpárutak nyújtotta lehetőséget.

Molnár Adrienn hozzátette: a MOL-KER-VILL Kft. folya-
matosan növekedett az elmúlt 30 évben, alapításakor hosszú
távra terveztek, s ma már nyolc főnek adnak munkát.

– Igazi helyi családi vállalkozás a miénk, testvéremmel nem
szakadtunk el a cégtől, Lentiben alapítottunk családot, itt tervez-
zük jövőnket és szeretnénk tovább vinni majd ezt az örökséget.

Képen a Molnár-család, balról Molnár Ákos, Molnár Lászlóné,
Molnár László és Molnár Adrienn a családi vállalkozás része-
ként működtetett élelmiszer üzlet előtt.
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Tartalmas programmal kez-
dődött az év a Lovászi Olaj-
bányász Nyugdíjas Klub tag-
jainak. Közel 70-en vettek részt
a 2024-es év első foglalkozásán.

A rendezvényen Porédos
Zsolt pedagógus, a tornyiszent-
miklósi Kerti Sándor Kultu-
rális Egyesület énekkarának
vezetője mutatta meg dedi-
kált retró lemezeit és régi
slágereket is hallgatott a
társaság. lentiKovács Zoltán
fotós, a városi értéktárbi-
zottság elnöke személyes él-
ményét osztotta meg a klub-
tagokkal, mikor az Omega
együttes tagjaival a Balaton
parton focizott.

Évnyitót tartottak

Az est további részében a
férfiak köszöntése következett,
ez alkalommal pótolták be az
előzőleg tavaly novemberre ter-
vezett eseményt. Ezután a lo-
vászi Mixolíd Kamarakórus
tagjai slágereket énekeltek, majd
Boa Szilvia, a kórus vezetője
tortával lepte meg az ünnepel-
teket. A program további
részében Michalovics Mónika
pedig hastánccal szórakoztatta
a vendégeket, de jót mulattak
Czupi Lászlóné által „a férfi
szinonimái a közszlengben”
humoros felsorolásán is.

Az összejövetel vacsorá-
val és zenés-táncos szórako-
zással ért véget.

A képen a résztvevők.

A 75. számú főút Lenti
átkelési szakaszának megújítá-
sáról és a térségi úthálózat
fejlesztéséről tartott sajtótájé-
koztatót , adr. Pál Attila Zala
Vármegyei Közgyűlés elnöke,
Nagy Bálint közlekedési ál-
lamtitkár, országgyűlési képvi-
selő és , aMórocz József Ma-
gyar Közút Zrt. Zala várme-
gyei igazgatója.

Mórocz József elsőként a
TOP és a Magyar Falu Prog-
ram keretében történt útfelújí-
tásokról szólt. Lenti térségé-
ben Kerkabarabáson, Iklód-
bördőcén történt rekonstruk-

A további fejlesztés fontos feladat

ció, míg a Lenti bevezető sza-
kaszon három híd megújítását
is elvégezték közel másfél mil-
liárd forint értékben. A 75. szá-
mú főút Lenti átkelési részé-
nek további felújítása is napi-
renden van, illetve két híd át-
építésére is szükség lenne. A
két műtárgy és az útburkolat
felújítása több mint 4,5 mil-
liárd fejlesztési forrást igényel.

A fejlesztés szükségességét
több tényező indokolta. A 75.
sz. főút biztosítja a „határ-vá-
ros” kapcsolatát Magyarország
országhatáron belüli területei-
vel keleti irányban, míg nyu-

gati irányban a rédicsi magyar-
szlovén határátkelőhelyhez. A
projekt műszaki szempontból
legkritikusabb eleme Lenti vá-
rosának keleti irányú bevezető
szakasza, a Lenti - Lenti Mu-
mor városrész közötti szakasz,
melyen öt jelentős méretű híd
műtárgy is található az ártéri
környezet miatt.

A térség egyik kiemelt
gyáregysége, a Lenti város te-
rületén működő Creaton cse-
répgyár is ezen a szakaszon
szállítja termékeinek jelentős
részét. A felújítás 2022-ben el-
indult, azonban a tárgyi beru-
házás is részét képezte az el-
halasztott és átütemezésre ke-
rülő állami beruházásoknak,
így a további megvalósítás
előkészítési munkálatai leállí-
tásra kerültek. Két műtárgy át-
építése továbbra is szükséges
ahhoz, hogy az adott útsza-
kaszon jelenleg is kihelyezett
32 tonnás súlykorlátozás meg-
szüntetésre kerüljön. A 2023-
ban elkészített célvizsgálati
szakértői jelentés alapján a híd
teherbírásának rövidtávú biz-
tosítása érdekében a kocsipá-
lya szélesség és forgalom kor-
látozása vált szükségessé. Ezen
fokozottan felügyelt állapot-
ban is legfeljebb 2 évig tartha-

tó biztonságosan üzemben a két
híd, ezt követően a tervezett el-
bontás-átépítés, ennek elmara-
dása esetén lezárása szükséges.

Nagy Bálint arról szólt,
hogy a közút- és hálózatfej-
lesztés nemzetgazdasági feladat
és a vidék Magyarországa szem-
pontjából is kifejezetten fon-
tos. A kormány konkrét célki-
tűzéseket tett ennek érdeké-
ben. Kiemelte, hogy 2010 és
2023 között 6736 kilométer
fő- és mellékút újult meg, 2
ezer kilométernyi új szakasz
épült, valamint 80 csomópont
és 15 híd újult vagy épült meg.

Dr. Pál Attila úgy fogalma-
zott, hogy míg a TOP, vagy a
faluprogramból a kisebb tele-
pülések közintézményeiket jó-
részt felújították, addig a vá-
rosban található munkahelyek,
szolgáltatások eléréséhez elen-
gedhetetlen az utak jó állapota.
A 75-ös út olyan fő közleke-
dési szakasz, mely a várme-
gyét középen szeli át, rendkí-
vül nagy teherforgalmat bonyo-
lít. A közgyűlés elnöke – mint
mondta – bízik benne, hogy a
magyar költségvetésben helye
van ennek az útnak a fejlesz-
tésének, javításának, mert a for-
galom megköveteli a minőségi
helyreállítást.

Balról Mórocz József, Nagy Bálint és dr. Pál Attila a bejárással
egybekötött tájékoztatón a 75. számú főút mellett.

Telt házas előadáson mutatkozott be a közönségnek a
szentgyörgyvölgyi Vastaps Társulat januárban a helyi kultúr-
házban. A tavaly alakult színjátszókör AGalgóczi Erzsébet
használt koporsó című egyfelvonásos vígjátékát adta elő Mi-
hály Péter átdolgozásában és rendezésében.

A társulat január 27-én Zala vármegyét képviselte az orszá-
gos pajtaszínházi találkozón Budapesten a Nemzeti Színházban.

A társaságról , Szentgyörgyvölgy polgár-Varga Zsuzsanna
mestere, aki maga is tagja a csoportnak, elmondta, hogy tavaly
nyílt lehetőségük arra, hogy színjátszókört alakítsanak a köz-
ségben a keretein be-Szentgyörgyvölgy Kulturális Alapítvány
lül. Először a Nemzeti Művelődési Intézet zalai szervezetével
együttműködve, támogatásukkal Kehidakustányban a pajtaszín-
házi találkozón szerepeltek a színjátszókörrel tavaly, így merült
fel, hogy képviselhetnék Zala vármegyét az országos pajta-
színházi találkozón idén január 27-én Budapesten a Nemzeti
Színházban. Erre aktívan készültek és sikeres főpróbát tartottak
a helyi fellépésen. A 11 tagú társaság tagjai részben helyiek, de
csatlakoztak és is. A körtNemesnépről Márokföldről Németh
Gabriella közművelődési szakember vezeti. Mentoruk Mihály
Péter színész, rendező.

Pillanatkép a szentgyörgyvölgyi bemutatóról.

Szentgyörgyvölgyi színjátszók
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Várom régi és leendő megrendelőimet:

Farkas Tibor pálinkafőző mester

Nagylengyel

Telefon: 30/586-3090

• • • •Bérfőzés Kereskedelmi főzés Palackozás Értékesítés

A főzési díj bruttó 2000 Ft/l

Nálam az 40-50 l pálinkának a főzési ideje 10-12 óra,

nem egylépcsős rendszerben, hanem hagyományos módon,

kétszeri lepárlással és egy új, korszerű technológiával.

Mert a minőségi, jó, zamatos pálinkához idő kell és a

mester több, mint 40 éves tapasztalata!

A horvátországi Muraköz
megyéből érkezett delegáció
tekintette meg a helyiLentiben
egészségcentrumot és tárgyal-
tak a jövőbeni együttműködés
lehetőségeiről az intézmény
vezetőivel. Az eseményen dr.

Egészségügyi együttműködés Muraközzel

Pál Attila, a Zala Vármegyei
Közgyűlés elnöke elöljáróban
elmondta, hogy nagy örömmel
fogadta a delegációt ez alka-
lommal Lentiben, hiszen nem-
rég Zalaegerszegen a két me-
gye – Zala és Muraköz – közti

együttműködési lehetőségeket
tekintették át.

Már látszik az első ered-
mény, hisz most egészségügyi
dolgozók, orvosok, turisztikai
szakemberek és a vármegye
munkatársai érkeztek Lentibe
és tekintették meg a turisztikai
desztinációt, a lenti gyógyfür-
dőt, illetve az egészségközpon-
tot, ahol a mozgásszervi reha-
bilitációt végző intézménnyel
való együttműködésről egyez-
tettek, kiemelten a horvátokkal
közös pályázati lehetőségekről.
Emellett – tette hozzá – szíve-
sen látják Lentiben a horvát a
vendégeket is.

Matija Posavec, Muraköz
megye ispánja jó tapasztala-
tokról számolt be a Lentiben
tett látogatás kapcsán, elmond-
ta, hogy a legújabb egészség-
ügyi technológiával felszerelt
helyi centrumban sok új infor-
mációt szereztek a bejárás so-
rán, ahol a megtekintett szol-
gáltatásokat látva érdemesnek
találják az egészségturisztikai
együttműködést.

Az egyeztetés végén kide-
rült, hogy több területre kötöt-
tek szóbeli megállapodást, en-

nek egyik eleme, hogy ellátogat
a magyar fél a napokban Zág-
rábba, ahol tájékozódnak, hogy
mely ottani egészségügyi meg-
oldásokat tudnának összekap-
csolni a hiperbár oxigénterá-
piával.

Erről előzetesen dr. Szolno-
ki Nikolett Balance Medical, a
Center orvosigazgatója úgy tá-
jékoztatott, hogy érdekes lehe-
tőségről, illetve annak fejleszté-
séről hallottak. Lényege, hogy
egy, az emberi szervezetbe be-
ültetett műszer vitális paramé-
tereket – vérnyomás, keringési
adatok – közvetít. A műszer
tesztelésébe pedig be tudnának
kapcsolódni a hiberpár terápiával.

Az orvosigazgató hozzá-
tette, hogy a Balance Medical
Center a posztcovid kutatás
terén együttműködik a grazi
egyetemmel, egy nyertes pályá-
zatnak köszönhetően ez hama-
rosan el is indul. Ennek kere-
tében működnek együtt a Pé-
csi Tudományegyetemmel is a
gyógytornász képzésben, s bíz-
nak benne, hogy bővül a kör és
a horvát partnerrel is megvaló-
sul a közös munka egy határon
átnyúló projekt keretében.

A képen balról dr. Pál Attila, dr. Szolnoki Nikolett, Preksen
László, Semjénháza polgármestere és Matija Posavec.

A Magyar Agrár- és Élet-
tudományi Egyetem Georgikon
Campusa nemrég tartotta okle-
vélátadó ünnepélyét a keszthe-
lyi Balaton Színházban. Az ese-
ményen aPácsonyi Imre, Zala
Vármegyei Közgyűlés alelnöke
is gratulált beszédében a végzős
hallgatóknak. Az oklevelek át-
adása mellett a sikeres és ered-
ményes oktatók is elismerésben
részesültek. Az oklevelet átve-
vők között lenti hallgató is volt.

Az alábbi szakok hallgatói
vehették át okleveleiket:

Alapszak: kertészmérnök,
mezőgazdasági mérnök, sző-

Oklevélátadó ünnepség a Georgikonon
lész-borász mérnök, vidék-
fejlesztési agrármérnök, ter-
mészetvédelmi mérnök, kör-
nyezetgazdálkodási agrár-
mérnök.

Mesterszak: növényorvos,
kertészmérnök, mezőgazdasági
biotechnológus, természetvé-
delmi mérnök, vidékfejlesztési
agrármérnök,

Felsőoktatási szakképzés:
gyógy- és fűszernövények, me-
zőgazdasági, ménesgazda, sző-
lész-borász.

Szakmérnök: növényvédel-
mi, bor- és gasztroturizmus
menedzser.

Pácsonyi Imre is gratulált a végzős hallgatóknak.
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Az oldal a Zala Vármegyei Kormányhivatal

támogatásával készült.

Az 2023. de-Országgyűlés
cember 12-én elfogadta a ma-
gyar építészetről szóló tör-
vényt. Az új jogszabály több
törvényt vont össze: a mérnöki
és építész kamarákról, az épí-
tett környezet alakításáról és
védelméről, a településkép vé-
delméről, a nemzetgazdasági
szempontból kiemelt beruhá-
zásokról szólót, valamint a
kulturális örökség védelméről
szóló törvények műemlékekre
és műemlékhelyekre vonatko-
zó fejezeteit. Az előterjesztő
Lázár János építési miniszter
célként jelölte meg a telepü-
lések értékeinek megóvását, a
zöldfelületek védelmét, a ható-
sági engedélyezés egyszerű-
sítését.

A Zalatáj Kiadó kérésére a
Zala Vármegyei Kormányhiva-
tal Lenglállami főépítésze,
Zoltán tájékoztatta olvasóinkat
az új törvény legfontosabb
részleteiről.

– Már a törvényjavaslat
koncepcióját is széles körű
szakmai egyeztetés előzte meg,
amit a törvénytervezet nor-
maszövegének szakmai és
társadalmi egyeztetése kö-
vetett. A törvény hatályba
léptetése négy ütemben tör-
ténik, egy része 2023. de-
cember 30-tól már hatályos, a
következő lényeges változások
2024. október elsejétől várha-
tóak – mondja elöljáróban
Lengl Zoltán.

A törvény céljai között
szerepel:

A polgári jó ízlés előse-
gítése és az életminőség ja-
vítása.

Az építészeti örökségünk
és zöldfelületeink megőrzése
és védelme.

A hazai városok és közsé-
gek sajátos településképi érté-
keinek megóvása.

A kiszámítható település-
tervezés és a takarékos terü-
letgazdálkodás elősegítése.

Az építési szabályok olyan
tartalmú megállapítása, amely

Törvény a magyar építészetről
A legfontosabb részletekről adott tájékoztatást Lengl Zoltán állami főépítész

Lengl Zoltán: – Már a törvényjavaslat koncepcióját is széles
körű szakmai egyeztetés előzte meg.

Fotó: ZalatájFotó: Zalatáj

a fenntartható fejlődés környe-
zet- és klímavédelmi szem-
pontjainak érvényesíthetőségét
és a magyar építésgazdaság
fejlődését szolgálja a magyar
építési anyagok felhasználá-
sával.

Az épített környezet aka-
dálymentesítésének és az egyen-
lő esélyű hozzáférés előse-
gítése.

Az építési folyamat során a
tájépítészet szerepének erősí-
tése.

Az épített környezetnek az
érintett lakosság, illetve a civil
és gazdálkodó szervezetek vé-
leményének kikérésével tör-
ténő alakítása.

Az épített környezet ter-
vezése, kialakítása során az
egyetemes tervezés követel-
ményének érvényre juttatása.

A legfontosabb változások
között említette az állami
főépítész az építészeti tervta-
nácsok és a főépítészek szere-
pének megerősítését, a főmér-
nöki és főtájépítészeti szerve-
zetrendszer felállítását. Az egy-
szerű bejelentés tudomásul-
vételi eljárássá alakul, illetve
újra közös önkormányzati ren-
delet szabályozza az építés
rendjét és a településképet. Be-
vezetik a zöldfelületi tanúsít-
ványt, műemlékvédelmi ösz-
tönző és támogató rendszer jön
létre és protekcionista építés-
gazdasági intézkedések lépnek
életbe.

Lengl Zoltán a törvény
alapelveiből kiemelte:

Az építészeti minőség ér-
vényre juttatását, az építési
folyamatokat a valós igények-
hez kell igazítani, kerülni kell
a felesleges beavatkozásokat.
Elő kell segíteni a helyi gaz-
daság és a helyi közösségek, a
helyi identitás elősegítését.

Az új beépítésre szánt te-
rületek kijelölése helyett a
barnamezős területek revitali-
zációját kell előnyben része-
síteni, és kiemelt figyelmet
kell fordítani az építészeti

örökség megóvására és méltó
hasznosítására.

Szigorításra kerül az új
beépítésre szánt területek ki-
jelölése – mondta az állami
főépítész. – Az erdő- és zöld-
terület nagysága a településen
belül összességében nem csök-
kenhet. A település közigaz-
gatási területének biológiai ak-
tivitás értéke az új beépítésre
szánt terület kijelölésével nem
csökkenhet. A beépítésre szánt
területeket 500 méteres beépí-
tésre nem szánt zöldgyűrűvel
kell körbevenni a szomszédos
település beépítésre szánt terü-
letével való összenövés meg-
akadályozása érdekében. Az
egészségügyi és oktatási, köz-
mű- és infrastruktúra kapacitás
rendelkezésre állását egy új la-
kóterület kijelölésénél igazolni
kell. Ha a tervezett új beépí-
tésre szánt terület 5 km-es
környezetében, az adott tele-
pülés közigazgatási területén
belül az adott fejlesztés meg-
valósítására alkalmassá tehető
barnamezős terület van, akkor
új beépítésre szánt terület csak
kiemelt közérdek esetében
jelölhető ki. Változás lesz az
önkormányzati feladatok ellá-
tásában is – említette Lengl
Zoltán. – Az önkormányzatok-
nak főépítészt kell foglalkoz-
niuk (önállóan vagy társulás-
ban) 2025. január 1-jétől. A
legalább 10 település vonatko-

zásában főépítészi feladatot el-
látó főépítészek és munkatár-
saik foglalkoztatásához az ál-
lam költségvetési támogatást is
biztosít. A helyi építészeti
tervtanács felállítása 2025.
január 1-jétől kötelező lesz a
járásszékhelyi városokban (174
település), a fővárosi kerü-
letekben (23 kerület) és a
fővárosban. Új jogorvoslati
rendszer kerül bevezetésre a
településképi vélemények ese-
tén, ezzel kibővül a területi és
az országos építészeti tervta-
nácsok feladatköre. Az önkor-
mányzatok településterveit 2027.
június 30-ig felül kell vizs-
gálni, a településképi rende-
leteket és a helyi építési sza-
bályzatokat egy rendeletbe kell
szerkeszteni. Az 5000 lakos
alatti településeken – főszabály
szerint – csökken a település-
tervek kötelező tartalma.

– A jogszabály megemelte
a kiemelt beruházások küszöb-
értékeit, így (a közcélú beru-
házások kivételével) azok a
beruházások tartozhatnak ebbe
a körbe, amelyek legalább 100
milliárd forint költségigényűek
és legalább 100 új munka-
helyet hoznak létre, vagy ipari
parkban, logisztikai parkban
jönnek létre, esetleg valamely
kiemelt státuszú üzem, gyár
beszállítói – zárta tájékozta-
tóját Lengl Zoltán.

z.t.
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A tagjának, lentihegyi pin-rédicsi kertbarátkör Vörös Attilának
céjénél tartották a Vince-napi ceremóniát a rédicsi gazdák, itt dr.
Pálfi Dénes kertészmérnök pedig metszési bemutatót is tartott.

– Közel 30 éve kezdtük el a Vince napjához kapcsolódó pince-
járást megtartani évről évre, nyugalmazott esperesTüske József
hathatós közreműködésével, aki ez alkalommal is részt vesz a
ceremónián és megáldja a vesszőket – emlékezett vissza az ese-
ménysorozat elejére , az idei rendezvényen házigaz-Gaál Károly
da rédicsi kertbarátkör elnöke még az ünnepség előtt. – A lend-
vai Cuk Borház tulajdonosával, Cuk Lajossal és a lenti kertbarát-
körrel évente felváltva szervezzük a programot, mellettük most
még szlovéniai borlovagrendek is képviseltetik magukat.

Dr. Pálfi Dénes szerint a Vince-nap legfontosabb célja, ele-
me a termésjóslás, mikor vesszőt vágnak és ezt szobahő-
mérsékleten vízbe téve azt figyelik, hogy hány hajt ki a vessző-
kön lévő rügyekből és mennyi termésképlet van benne.

Nemzetközi Vince-nap

Dr. Pálfi Dénes borral is meglocsolta a szőlőtőket a bő ter-
més reményében.

Farsangi túrát szerveztek
február elején Hetésben, ezzel
elevenítve fel ezen időszak ha-
gyományait.

A farsangi időszak a téli hó-
napok komor hangulatát színes
és vidám eseményekkel igyek-
szik feldobni. Ez alkalommal
Hetésben a gyerekek, szülők
és nagyszülők együtt indultak
el egy szép napsütötte túrára.
Az együttlét nemcsak a hagyo-
mányok ápolását jelenti a részt-
vevők számára, hanem erős csa-
ládi és baráti kötelékeket is
épít, és emlékezetessé teszi a
farsangi ünnepeket minden ge-

Jelmezes túra Bödeházán

neráció számára. Korábban He-
tésben „macskuráztak”, házról
házra jártak jelmezben, a lé-
nyeg, hogy ne lehessen felis-
merni őket, találgatták, ki lehet
a jelmez alatt. Most ezt a vidám
farsangi hangulatot próbálták
feléleszteni modern formában.

Az 5 kilométeres túra Gá-
borjánházáig és vissza ve-
zetett, 31-en vettek rajt részt.
Őket Mesés Hetés Egyesület
húsos répával és farsangi fánk-
kal is megvendégelte.

A farsangi után a követke-
ző esemény Bödeházán a hús-
véti vásár lesz március 24-én.

Jelmezes farsangi túrázók Hetésben.

Az olvasók igen nagy része
nem tudja, hogy Felsőszenter-
zsébet, nem csak Zala várme-
gyének, de az országnak is az
egyik legkisebb faluja. 16 fő
lakja, a szomorú az, hogy gyer-
mek nincs. Ketten születtünk itt
tősgyökeresként, mégis min-
denki olyan faluképre törekszik,
ami vonzóvá teszi települé-
sünket, és nem kerül a kihalt
települések listájára.

A főutcán végigsétálva meg-
akad a szemünk az 1900-s évek
eleji szépen rendbe hozott ma-
gyar tulajdonú, és lakott por-
tákon, a hatalmas gazdasági
épületekkel. Az 50-es évekbe-
li családi házakra sem jellem-
ző a kor divatjának számító
„kockaság”. A nagy gazdasági
épületek ezeknél is megvan-
nak, de már nem zárt udvart al-
kotnak. Érdemes a legújabbak
közé tartozó bagolyházat meg-
nézni. Tervezőjének a tehetsé-
ge a Bakon felépült faluház
alkotójának iskolájában csiszoló-
dott. Még egy kétszintes lakó-
ház épült egy régi kovácsmű-

Az ország egyik legkisebb faluja
hely mellé. Harmadikként a falu
egyetlen kockaháza kapott még
egy szintet. Megítélésem szerint
most a falu legszebb háza.

A tűzoltó őrszobából olyan
szépséges közösségi ház sikere-
dett, mellette a külső közösségi
térrel, hogy szomszédaink irigy-
kedhetnek rá. Volt, aki megköze-
líthetetlennek jellemezte kis fa-
lunkat, gondolom csak a műhold-
képet nézte, azt is el, mert ha nem
is sztráda, de ha esik még járha-
tó. A végigmenő, falut átszelő,
Magyar Közút kezelésében lévő
szakasz gyalázatos, valamikor ka-
pott mutatóba egy laza, talán 5
cm aszfaltot. Mi türelmesen vá-
runk, már nem sok kell, hogy
lapátolni lehessen! Ez nem ép-
pen csalogató.

Érdemes beszélnünk az opti-
kai kábel kiépítéséről, a szenny-
víztísztító kisberendezések letele-
pítéséről minden lakott épületbe.
Temetőkertünk is mindenki tetszé-
sét elnyerte. Aszfaltos út falutól
400 m, urnafal, felújított ravata-
lozó. vezetékes víz, villany. A vil-
lany 1954-től, vezetékes víz a

zalai falvakban elsőként került be-
vezetésre. Földgáz is mindenki-
hez bekötve, de a fűtést több-
nyire vegyes tüzelésű kazánok
biztosítják, még az önkormányzat
épületében is fával tüzelünk. Jó
a kapcsolatunk a nevünket vi-
selő vadásztársasággal, székhá-
zuknak telket biztosítottunk. Mű-
ködik egy kertépítő vállalko-
zás, egy takarító cég és az er-
dőbirtokosság. A savanyú, gyen-

ge minőségű földeket 3 vál-
lalkozó műveli.

Ajánlom minden kedves
olvasónak, látogassa meg kis
falunkat!

Építési telket tudunk aján-
lani, kettőn már folyamat-
ban a munka néhány még
szabad!

Lesz még gyerekzsivaj a
faluban!

Kálmán Elek

2024. február
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Aszfaltozott borítást kapott
Pákán a temetőnél található
parkoló.

Lukács Tibor, Páka pol-
gármestere elmondta, hogy a
munkálatokat egy Leader-pá-
lyázatból finanszírozták, ösz-
szesen közel 15 millió forin-
tot nyert el az önkormányzat
erre a célra, de önerővel is
kiegészítették az összeget, így
közel 16 millió forintba került
a felújítás. Nagy jelentősége
van a beruházásnak, hiszen
fontos Pákán is, hogy a te-

Rendbe tették a temetői parkolót

mető és annak környezete
rendben legyen.

Cseresnyés Péter, a térség or-
szággyűlési képviselője is meg-
tekintette a beruházást és arról
is beszélt, hogy minden közös-
ség, amelyik valamennyire is
fontosnak tartja az örökségét,
erejét és hagyományait, az le-
hetőségei szerint az elsők kö-
zött gondol a temető, az ottani
épületek, létesítmények, parko-
lók felújítására, a környezet
rendbe tételére. Ez, ahogy jól
látszik, Pákán is így van.

Közösen vágták át a szalagot jobbról Lukács Tibor, Cseres-
nyés Péter és Peczeli Zoltán műszaki ellenőr a temetői par-
kolóban Pákán.

Januárban megtartotta hagyományos Vince-napiTormaföldén
rendezvényét a helyi .Szent János-hegyért Egyesület

Az eseményről , az egyesület elnöke el-Keléné Juhász Ilona
mondta, hogy idén már a 14. alkalommal köszöntötték a megjelen-
teket Vince-napi összejövetelen.

– A hagyományt tisztelő borosgazdák Szent Vincét a bor védő-
szentjének, neve napját termést jósló ünnepnek tartják –
emlékezett meg a napról az egyesület elnöke. – A népi mondás és
megfigyelés szerint, ha szép, napos az idő, akkor várhatóan jó lesz
a termés, ellenkező esetben pedig rossz. A másik közismert idő-
járási regula úgy fogalmaz: hogyha szépen fénylik Vince, megtelik
borral a pince. Ilyenkor a gazdák hagyományosan vesszőt met-
szenek, vízbe teszik, s attól függően, hogy mennyire hajt ki, követ-
keztetnek az év termésére. Jól meg is etetik e napon a tőkéket,
kolbásszal, szalonnával, és meglocsolják, hogy bőséges legyen
a termés.

Az eseményen köszöntötte a megjelenteket Kondákor Jó-
zsef Da Bibere Zalai Borlovag-, Tormafölde polgármestere, a
rend Puszta-ceremóniamestere is. Részt vettek az eseményen
szentlászlóról Újhegyi Borbarátok Egyesületénekaz tagjai, il-
letve elnökük , Pusztaszentlászló polgármestere, vala-Kaj István
mint a képviselői is.lenti kertbarát kör

Az ünnepi szertartást idén a lakosi hegyháton Horváth Já-
nos egyesületi tag birtokán tartották, onnan indultak tovább a
pincebejárásra és még három gazdát kerestek fel és kóstoltak
borokat. Este vacsorára és borkóstolóra várták a résztvevőket.

Vince-nap Tormaföldén

Pusztaapáti képviselő-testü-
lete karácsonyváró ünnepséget
rendezett a település lakói ré-
szére a kultúrházban.

Rendezvényüket a Zala Vár-
megyei Könyvtárellátási Szol-
gáltató Rendszer Városi Könyv-
tár Lenti támogatta, és fellépő-
ket is fogadhattak.

Némethné Varga Anita pol-
gármester köszöntötte a vendé-
geket és a község megjelent la-
kóit, majd felsorolta, hogy mit
sikerült megvalósítani 2023-ban.

– Saját forrás hiánya miatt a
pályázati lehetőségekben rejlő
eszközökkel igyekeztünk élni.
A Magyar Falu Program kere-
tében az autóbusz-forduló felújí-
tására közel 8 millió Ft támo-
gatásban részesültünk. A felújítás

Pusztaapáti ünnep és számvetés
elkezdődött. A Magyar Falu Prog-
ram pályázati kiírásai között sze-
repel a falugondnoki busz beszer-
zésének támogatása. Az önkor-
mányzat képviselő-testülete pályá-
zatot nyújt be a falubusz vásár-
lására, és ezt követően a falugond-
noki szolgálatot elindíthatjuk. Bí-
zom benne, hogy sikeres elbírálás
esetén támogatásban részesül a
település. A lakosság nagyon idős-
korú, akiket szeretnénk segíteni.
Amiatt is szükség lenne a jármű-
re, mert a közösségi közleke-
dési lehetőségek szűkültek. Az
önkormányzat működési feltéte-
lei biztosítottak voltak a 2023-
as évre, a tervezett rendezvénye-
ket az elmúlt év hagyománya-
inak megfelelően megtartottuk.
Köszönetünket fejezzük ki a

támogatóknak, a helyi képviselők-
nek, dolgozóknak és mindenki-
nek, aki segítette a település mű-
ködését.

Vigh László országgyűlési
képviselő gratulált a falu veze-
tőinek a rendezett településhez
és kérte a helyieket, hogy se-
gítsék az önkormányzat mun-
káját, illetve támogatásáról biz-
tosította a közösséget. Pácsonyi

Imre, a Zala Vármegyei Köz-
gyűlés alelnöke is felszólalt a
rendezvényen, az ünnep kap-
csán a hit és szeretet erejét
kiemelve.

A hangulatos műsorról a
Kalimpa zenekar gondosko-
dott.

Ajándékozásra is sor ke-
rült, majd megvendégeléssel
zárult az ünnepség.

A képen balról Vigh László, Laki Józsefné nyugalmazott cím-
zetes főjegyző, Némethné Varga Anita, Pácsonyi Imre.
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Telefon: 92/596-936,

e-mail cím:

zalataj@zelkanet.hu

Elérhetõségeink:

A farsangi idő-
szakhoz Bagladon
szervesen kapcsolódik
a maszkázás és a kü-
lönböző fánkok süté-
se, ezért döntött kép-
viselő-testületünk 10
éve úgy, hogy közös-
ség erősítő szándékkal
a falusiak részvéte-
lével megsütjük ma-
gunknak a farsangi
fánkot, hiszen a kap-
csolódás előmozdítá-
sának nagyon jó hely-
színe a konyha.

Farsang Bagladon

Az évek során mindig ki-
csit alakítottunk a programon,
így érkeztünk el az idei, X.
farsangi fánksütéshez, melyet
február 3-án tartottunk telepü-
lésünk faluházában. A részt-
vevők jelmezben, fánkkal a
kezükben érkeztek, de a kony-
hában is sorra sültek a ha-
gyományos szalagos fánkok. A
hangos mulatozás mellett ki-

szebábot is elégettünk az udva-
ri máglyán, így űzve el a telet.

A jókedvet leginkább fel-
lépőinknek köszönhetjük, hi-
szen a jeles évfordulóra kö-
rünkben üdvözölhettük Jür-
gen és a lányok csapatát Ba-
jorországból. A legjobb jel-
mez díját falugondnokunk,
Zakály László kapta.

Lóránt Beáta

A Lenti Kertbarát Kör
Egyesület tagsága szervezett
Vince-napi programot tagtár-
suk, birtokán Len-Péter János
tihegyen.

A rendezvényen megemlé-
keztek a naphoz köthető ha-
gyományokról is. Elhangzott,
hogy ilyenkor a levágott sző-
lővesszőt vízbe teszik a ki-
hajtott rügyek megmutatják
milyen állapotban van a sző-
lő, következtetnek a termés
mennyiségére.

A ceremónia után pince-
bejárásra indultak a résztve-
vők. A meg-Kovács Borháznál

Vince-nap Lentihegyen

Péter János (j) vágott szőlővesszőt Vince-napon, mellette
Rónási Gyuláné, Elekné Horváth Magdolna és Keléné Juhász
Ilona.

emlékeztek elhunyt tagtársuk-
ról, , aki aKovács Lajosról
Lenti Kertbarát Kör Egyesület
oszlopos tagja volt.

Ezután bir-Bratschi Péter
toka következett, este pedig
vacsorával zárták a progra-
mot, ahol , Puszta-Kaj István
szentlászló polgármestere, az
Újhegyi Borbarátok Egyesü-
letének elnöke hat bort muta-
tott be és tartott előadást.

A lenti kertbarátok rendez-
vényére érkeztek vendégek a
Csentei Szőlőtermelők Egye-
sületétől Szentés a tormaföldei
János-hegyért Egyesülettől is.

Januárban isZalabaksán
megemlékeztek a doni áttörés
81. évfordulójáról. Január 14-
én a vasárnapi ünnepi szent-
misét követően a templomkert-
ben a hősi emlékműnél Pá-

Megemlékezés Zalabaksán
csonyi Imre, a Zala Vármegyei
Közgyűlés alelnöke mondta el
ünnepi gondolatait az évfor-
duló kapcsán, majd a résztve-
vők helyeztek el koszorúkat,
mécseseket az emlékműnél.

A szentmisét követően a templomnál emlékeztek Zalabaksán
az 1943-as eseményekre.
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SAJTÓKÖZLEMÉNY

Kerkabarabás Község Önkormányzata a TOP-2.1.3-16-
ZA1-2021-00042 azonosítószámú „Csapadékvíz elveze-
tése Kerkabarabás Községben” című pályázatával
112,549 millió Ft összegű, 100%-os támogatási inten-
zitású, vissza nem térítendő támogatást nyert el az
Európai Regionális Fejlesztési Alapból és hazai központi
költségvetési előirányzatból.

A projekt során megvalósuló fejlesztés célja az elha-
nyagolt, hiányos csapadékvíz elvezető rendszerek felújí-
tása, korszerűsítése, valamint a csapadékvíz által kelet-
kezett károk csökkentése, megszüntetése.

A projektet megelőző állapotban az árokmeder egyes
szakaszai eliszapolódtak, eltömődtek, így nem voltak
képesek az érkező csapadékmennyiség elvezetésére.
Továbbá az árkok a domborzati adottságok miatt he-
lyenként kis esésűek, emiatt medrükben lassú vízmozgás
volt jellemző. A problémát a település lakott részének
közút oldalárkainak rekonstrukciójával és a környező
utakon a település csapadékvíz elvezető rendszerének
kiépítésével, a levezető árokrendszer tisztításával került
megoldásra.

Megvalósult létesítmények: Á-1, Á-2, Á-3, Á-4, Á-5, Á-6,
Á-7, Á-8, Á-9, Á-10, Á-11, Á-12, Á-13, Á-14, Á-15, Á-16
jelű árkok, melyek hossza mindösszesen 4 300 méter.

A kedvezményezett neve: Kerkabarabás Község Önkormányzata
A projekt címe: Csapadékvíz elvezetése Kerkabarabás
Községben
A projekt azonosító száma: TOP-2.1.3-16-ZA1-2021-00042
A szerződött támogatás összege: 112 549 730 Ft
A támogatás mértéke: 100%
Megvalósítási helyszín: Kerkabarabás Község közigazga-
tási területe: 057; 68; 44; 159; 99; 256; 100; 227; 160;
45/3; 04 helyrajzi számú ingatlanok
A projekt fizikai befejezése: 2023.12.31.

További információ kérhető:
Paál István polgármester
Tel.: +36-92-374-502
E-mail.: kerkabarabas@gmail.com

2023.12.29.

Elkészült a csapadékvíz elvezetése projekt Kerkabarabás
Községben

A Magyar Diáksport Szö-
vetség jutalmazta a 2022-23-
as tanév legkiválóbb sport-
eredményeket elért iskoláit,
testnevelőit. Zalába ez alka-
lommal két elismerés jutott.

Az eseményre Budapesten
a Magyar Tudományos Aka-
démia rendezvénytermében ke-
rült sor. A díjátadóra meghí-
vást kapott a mindössze 173
főt számláló Kerkai Jenő Ál-
talános Iskola vezetősége is.
Az országos rendezvényen a
köznevelési intézmények kö-
zül Zala vármegyét a Tófeji
Kincskereső Általános Iskola
testnevelőjével, Szanati Jó-
zseffel együtt képviselték.

Csiszárné Németh Szilvia,
a csesztregi iskola igazgatója
elmondta, hogy nagy izga-
lommal készültek a neves ese-
ményre, melyre az iskola tör-
ténetében eddig még soha
nem volt példa. A díjátadón az
ország kis iskolái közül a má-
sodik legeredményesebb intéz-
mény lett a csesztregi.

– A gyerekek családja, a
tanulótársak és az iskola mun-
katársai méltán lehetnek büsz-
kék az elért teljesítményre. Az
iskolai testnevelés órákon kí-
vül a heti két sportkör segí-
tette a felkészülést. A verse-
nyekre való eljutásban az
anyagi támogatást a Zalaeger-

A csesztregi iskola sikere

A csesztregi iskola diákolimpián szereplő tanulói az oklevél-
lel és a plakettel.

szegi Tankerületi Központ
biztosította. Emellett mon-
dunk köszönetet a kerkafalvai
önkormányzatnak, a Zalabak-
sa Községi Sportegyesület-
nek, a Csesztregi Községi
Sportegyesületnek és alelnö-
kének és Pórszombat polgár-
mesterének, Tánczos László-
nak. A nyári szünet első he-
tében Debrecen adott otthont
a 200 fő alatti kisiskolák or-
szágos versenyének. Itt isko-
lánk tanulói atlétikából és lab-
darúgásból is képviselték Zala
vármegyét. A fiúcsapat atlé-
tika többpróbában az ezüst-
éremnek örülhetett. Egyéni
összetettben Bazsika Botond
negyedik, Bagó Benett hete-
dik helyen végzett. Labdarú-
gásban a csapat bronzérmes
lett, Bazsika Botond érdemel-
te ki a gólkirály címet. Fel-
készítőjük Bosnyák Ervin és
Kissné Szatmári Szilvia test-
nevelő tanárok. A versenye-
ken az iskolát képviselő csa-
pat tagjai: Bagó Benett, Ba-
konszegi Péter, Bazsika
Botond, Burján Artúr Dániel,
Czender Szebasztián, Horváth
Dominik, Kocsis Márk, Lel-
kes Boldizsár, Németh Kevin,
Rákos Gergő, Tánczos Kornél
és Zsohár Marcell. Hasonló
fényes sikereket remélünk
idén is.



12 Lenti és Vidéke 2024. február

Január 10-től a 75. számú
főúton, a mumori a település-
rész és a város közti szakaszon
található két hídon váltakozó
egyirányú közlekedést vezet-
tek be, a járművek haladását
egy forgalmi sáv szélességre
korlátozták.

A változtatás okairól Mó-
rocz József, a Magyar Közút
Nonprofit Zrt. Zala megyei ve-
zetője elmondta, hogy a Lenti
bevezető szakaszon 5 híd talál-
ható, ebből a közútkezelő már
hármat átépített 80 tonna te-
herbírásúra. A megmaradt ket-
tő felújítására is esedékes már,
mindez szükséges ahhoz, hogy
az útszakaszon megszűnjön az
érvényben lévő 32 tonnás
súlykorlátozás.

A rekonstrukciót előkészí-
tették, a szükséges tervek, en-
gedélyek rendelkezésre állnak,
bíznak benne, hogy a kor-
mányzat hagy jóvá erre a célra
forrást, amint ez megtörténik,
megkezdik a hidak átépítését.

Horváth László polgármes-
ter pedig arról tájékoztatott,
hogy a 75. számú főút fontos
vonal a város közlekedésében.

Forgalomszűkítés Lenti bevezető szakaszán
A városba bevezető részen a
már említett három híd felújí-
tására mintegy másfél milliárd
forintot fordítottak, vagyis je-
lentős költsége van a munká-
latoknak.

– Szomorúan vettük tudo-
másul, hogy ezek a hidak már
nem felelnek meg a jelenlegi
közlekedési előírásoknak, félő,
hogy a nagy önsúlyú járművek
közlekednek itt, akkor káro-
sodás keletkezhet a szerkezet-
ben – mondta Horváth László.
– Úgy gondolom, hogy itt a
közlekedés ki fogja követelni a
hidak helyreállítását, hiszen kö-
zel két millió jármű halad át éven-
te ezeken a műtárgyakon, ami
naponta 5 ezer járművet jelent.

Mint minden beruházásnál,
most is arra kérte a polgármes-
ter az arra közlekedőket, hogy
türelemmel és körültekintéssel
vezessenek.

Az útszakaszon váltakozó
irányba halad a forgalom, a
forgalomkorlátozásra jelzőtáb-
lák hívják fel az autósok fi-
gyelmét, illetve 40 kilomé-
ter/óra sebességkorlátozás van
érvénybe.

Egyeztetés a hidak felújításáról a helyszínen, balról Fadgyas
Csaba, a lenti mérnökség vezetője, Mórocz József, Horváth
László, Biri Gábor hídmérnök, Kocsis Tamás megyeközponti
kapcsolattartó.

Lassan letelik az október
elején indult szak-Szilvágyon
köreink kötelező óraszáma, el-
készültek a feladatként kapott
alkotások. A húsvét közeled-
tével aktualizáltuk a papírfo-
nást és horgolást, húsvéti nyu-
szikat és tojásokat készítünk.

Bemutató kiállítás keretében

A fél év alatt, heti rendsze-
rességgel tartott foglalkozáso-
kon számos szép terméket ké-
szítettünk, amit a Közösségi
Házban bemutatunk a nagykö-
zönségnek. A kiállítás 2024. már-
cius 9-28-ig lesz megtekinthető.

Péntek Katalin

Januárban Ré-
dicsen is kiszál-
lították a szociális
alapon megigényelt
tűzifát a rászoruló
családokhoz. Soós
Endréné, Rédics pol-
gármestere elmond-
ta, hogy idén össze-
sen 61 köbméter
tüzelőt tudtak ki-
osztani az igénylők
között, így össze-

Támogatás a rászorulóknak

sen 18 család kapott egyenlő
arányban fát. A községben
azok részesülnek ebben a
juttatásban a helyi rendelet

alapján, akik lakásfenntartá-
si támogatásra jogosultak. A
tüzelő házhoz szállítását az
önkormányzat vállalta.

Januárban Lentiben a Gódorné Nagy Marianna Kézilabda
Munkacsarnokban tartották a Zala Kupa tornát.

A sípmesterek nemzetközi labdarúgó tornáján a hazai Zala
csapata mellett a szlovén Muraszombat és Lendva, a horvát
Csánytornya és Varasd, az erdélyi Marosvásárhely csapatai
mérkőztek. Az MLSZ Zala Megyei Igazgatósága által szerve-
zett találkozó megnyitóján a résztvevőket pol-Horváth László
gármester, , a „kézisek kézise”, vala-Gódorné Nagy Marianna
mint , az MLSZ Zala Vármegyei Igazga-Szekeres Szabolcs
tóságának igazgatója köszöntötték.

A Zala Kupa végeredménye: 1. Varasd, 2. Muraszombat, 3.
Marosvásárhely - Fair Play Team, 4. Lendva, 5. Zala, 6. Csák-
tornya.

Játékvezetők nemzetközi tornája

A torna megnyitója, balról Horváth László polgármester.


